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Tanczos Barna: Modul în care strategia europeana privind padurile a fost pregatita -

regretabil

Strategia europeana privind padurile a fost transmisa catre tarile membre acum cinci zile, iar singurul

lucru "regretabil" este modul în care un document atât de important a fost pregatit, a declarat miercuri,

pentru AGERPRES, ministrul Mediului, Tanczos Barna.

 

El a reactionat astfel la o afirmatie europarlamentarului Dacian Ciolos conform careia "este regretabil" ca strategia

pentru paduri lansata de Comisia Europeana nu a fost discutat în coalitia de guvernare.

 

"Singurul lucru regretabil este modul în care o strategie atât de importanta si dorita a fost pregatita. Nu este

întâmplator ca cele mai importante state membre din UE sunt nemultumite. Strategia privind padurile si masurile

de împadurire elaborata la nivelul Comisiei a fost transmisa catre tarile membre abia în urma cu cinci zile, nu am

avut despre ce discuta înca în coalitie", a precizat ministrul Mediului.

 

El a subliniat ca România, împreuna cu alte 11 state membre, a semnalat îngrijorarile privind lipsa dialogului si a

consultarii cu statele membre si a cerut clarificari referitor la anumite prevederi din document.

 

"Domnul Ciolos are experienta negocierii, stie cum se organizeaza negocierile pe marginea celui mai important

document al UE - Politica agricola comuna. Ştie mai bine ca oricine din coalitie ca orice document strategic

european, dincolo de tinte si obiective, trebuie sa ofere statelor membre o perspectiva de implementare. Strategia

forestiera europeana trebuie sa ofere aceasta perspectiva, o viziune clara pentru scheme de finantare, respectiv

noua viziune privind rolul social si economic al padurii. Cu domnul Ciolos ne cunoastem de aproape 20 de ani.

Am lucrat bine, indiferent de functiile pe care le-am detinut si stiu ca vom lucra bine împreuna în interesul

padurilor din România", a adaugat Tanczos Barna.

 

Potrivit acestuia, managementul din sectorul forestier este un subiect de importanta majora, care, cu siguranta, se

va discuta si în coalitie, dupa o analiza ampla.

 

"Avem colegi si lideri care au o experienta vasta la Bruxelles si sunt sigur ca ne vor ajuta sa primim de la

Bruxelles, pe lânga sarcini, tinte si obiective, si sustinere, inclusiv financiara, pentru padurile protejate din

România", a explicat ministrul.

 

Europarlamentarul Dacian Ciolos, copresedinte al USR PLUS, a afirmat ca "este regretabil" ca strategia pentru

paduri lansata de Comisia Europeana nu a fost discutat în coalitia de guvernare.

 

"Strategia pentru paduri lansata de Comisia Europeana trebuie, fara îndoiala, îmbunatatita astfel încât sa raspunda

situatiilor specifice din mai multe state membre. (...) Este regretabil ca acest subiect atât de important pentru

România nu a fost discutat în coalitia de guvernare. Situatia padurilor noastre si problemele pe care le avem cu

taierile masive si protejarea fondului forestier nu au nimic de-a face cu situatia padurilor din tarile scandinave. Cu

atât mai putin cu situatia din tari care îsi protejeaza padurile acasa, dar sprijina exploatarea padurilor în alte state

membre, precum Austria", a scris Ciolos, pe Facebook.

 

El a adaugat ca sustine conturarea unei viziuni europene despre managementul padurilor înca din perioada în care

era comisar european pentru Agricultura. "Sigur, este nevoie si de alocarea unor resurse financiare adecvate, dar,

înainte de a ne fi alaturat demersului initiat de alte state membre, as fi vrut sa fi citit si sa fi discutat o analiza

onesta despre plusurile si minusurile pentru România ale acestei strategii europene", a mentionat eurodeputatul.
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